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BLAD 2 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

Sammanträde torsdagen den 24 september 2015, kl. 18.00-19.30 

Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
BESLUTANDE  
Ledamöter Tjänstgörande ersättare 

Johan Nilsson (M) ordf 

Bo Sehlin (S) 

Güler Alici (S) 

Andreas Lind (S) 

Viktor Morawski (MP) 

Emelie Roxby Schüsseleder (V) 

Torbjörn Erbe (M) 

Helena Stenbeck Nilsson (M) 

Hans Breismar (M) 

Jan Bressler (FP)  

 

Holger von Fircks (MP) ersätter vakant (MP) 

Marie Lorentzon (S) ersätter Majvi Andersson (S) 

Matilda Berg Pulls (M) ersätter Evy Kjellberg (C) 

 

ÖVRIGA NÄRVARANDE 
 

Ersättare 

Malin Hammarström (S), Jenny Norberg (V), Anna Göthner (Fi), Birgitta Stjärneback 

(M), Olle Andretzky (M), Sverker Sundmark (M), Inger Swahn (FP), Camilla Sarfors 

(KD) 
Tjänstemän 

§ 1-24: Per Kjellander, stadsdelsdirektör och Carin Berg, nämndsekreterare  

§ 1-23: Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef, Ingela Kristiansson, ekonomichef, 

Elisabeth Carlö, kommunikatör, Karin Lindbom, utredare, Madeleine Hagerth, utredare, 

Madeleine Peatt, utredare  
 
 

Dag för justering 

2015-09-28 

 

Utses att justera      

Johan Nilsson (M) och Güler Alici (S) 

 

 

………………………………. 

Johan Nilsson (M) 

Ordförande 

 

 

………………………………….. 

Güler Alici (S) 

Ledamot 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 

 

 

 

Paragrafnr § 1- 24 

Varav slutet sammanträde § 24  

Varav omedelbar justering § 7 

Antal blad 38 
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BLAD 3 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

Sammanträde torsdagen den 24 september 2015, kl. 18.00-19.30 

Plats: Älvsjö medborgarkontor, Älvsjö stationsgata 21, Älvsjö  

 
 

 
 

Närvarande 

Se tjänstgörings-/ närvarolista  
 

 

Utses att justera      

Ordförande Johan Nilsson (M)  

Ledamot Güler Alici (S) 
 

 

Omedelbar justering 

§ 7 

 

 

 

 

 

 

………………………………. 

Johan Nilsson (M) 

Ordförande 

 

 

 

 

 

………………………………….. 

Güler Alici (S) 

Ledamot 

 

 

……………………………….. 

Carin Berg 

Sekreterare 
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BLAD 4 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 

 
Öppen frågestund och information 

Ordföranden Johan Nilsson (M) öppnade mötet. 

 

Sammanträdet ajournerades för frågestund för allmänheten. 

Medborgarna är välkomna att ställa frågor och diskutera med 

politikerna i stadsdelsnämnden.  

 

Sammanträdet fortsatte direkt efter frågestunden för information. 

 

Information 

 

 Resultat av årets förskoleundersökning 

Göran Sjödin, verksamhetsområdeschef 

 

 Tertialrapport 2/ 2015 för Älvsjö stadsdelsnämnd 

Ingela Kristiansson, ekonomichef 

 

____________________ 

  



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 SEPTEMBER 2015 

BLAD 5 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 1   

Val av justerare och dag för justering 

Ledamoten Güler Alici (S) utsågs att tillsammans med ordföranden 

Johan Nilsson (M) justera protokollet.  

 

Tid för justering: måndag 28 september 2015 

 

____________________ 

 

 

 
§ 2   

Upprop 

Upprop förrättades och tjänstgöringslistan fastställdes. Närvaron 

redovisas i protokollet. 

 

 

____________________  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
ÄLVSJÖ STADSDELSNÄMND SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

24 SEPTEMBER 2015 

BLAD 6 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 

 
§ 3   

Fastställande av föredragningslista 

Ordföranden förklarade att ärende 12, fyllnadsval av ersättare till 

pensionärsrådet, utgår. Föredragningslistan fastställdes i övrigt. 

 

___________________ 

 

 

 
§ 4   

Anmälan av föregående protokoll 

Anmäldes att protokoll 2015-08-27 justerats den 31 augusti. 

 

__________________ 
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BLAD 7 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 5  

Anmälan av medborgarförslag om utegym vid 
Apelsinparken eller Kristallparken 
Dnr 1.2.3.222-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar medborgarförslaget till 

förvaltningen för beredning. 

 
Ärendet 

Till Älvsjö stadsdelsnämnd har 2015-05-24 inkommit ett 

medborgarförslag enligt följande. 

 

”Jag föreslår ett utegym av den typen som finns i många områden i 

Stockholm bl.a. i Björkhagen och vid Eriksdalsbadet. En lämplig 

placering kan vara i anslutning till Apelsinparken i Solberga 

alternativt i anslutning till Kristallparken.” 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-07. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

_____________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 6  

Svar på medborgarförslag om lekplats vid Långsjöbadet 
Dnr 1.2.4.194-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens svar på 

medborgarförslaget. 

 
Ärendet 

Medborgarförslaget innehåller önskemål om en lekplats vid Lång-

sjöbadet med rutschkana, gungor, gungbräda, klätterställning eller 

motsvarande. 

 

Stadsdelsförvaltningen bedömer inte att det finns utrymme för en 

lekplats vid Långsjöbadet. Till nästa badsäsong planerar förvaltningen 

däremot att sätta upp en ny rutschkana, och byta ut de två gungdjuren. 

Därutöver finns nu vid stranden de tre små lekskulpturerna 

”Landkrabbor” som nyligen invigdes. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-03. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. Nämnden önskar 

att till förvaltningens fortsatta handläggning av ärende bifoga 

funktionshinderrådets synpunkter i ärendet enligt nedan. 

____________________ 

 

 

Funktionshinderrådet 2015-09-17. 

 

Rådet har tagit del av ärendet men anser att det borde finnas plats för 

en mindre lekplats i området, vilken även bör vara anpassad för barn 

med funktionsnedsättning. 

______________________ 
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BLAD 9 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 7  

Tertialrapport 2/ 2015 för Älvsjö stadsdelsnämnd 
Dnr 1.2.1.268-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner och överlämnar tertialrapport 2 till 

kommunstyrelsen inklusive omslutningsförändringar med 6,7 

mnkr. 

 

2. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering för hemtjänst i 

egen regi med 0,8 mnkr. 

 

3. Stadsdelsnämnden begär budgetjustering med 0,2 mnkr för ökade 

kostnader i samband med avhysningar. 

 

4. Stadsdelsnämnden beslutar justera förskolepengen för 2015 från 

80 % till 80,7 % av förskoleschablonen. 

 

5. Denna paragraf förklaras omedelbart justerad. 

 

Johan Nilsson m.fl. (M) och Jan Bressler (FP) deltog ej i beslutet. 

 
Ärendet 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-10. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 
Särskilt uttalande (M,FP) och ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M) och Jan Bressler (FP) anmälde ett särskilt 

uttalande enligt följande. Camilla Sarfors (KD) anslöt sig till 

uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

Vi hänvisar till våra budgetförslag i Kommunfullmäktige och till våra 

reservationer mot Älvsjö Stadsdelsnämnds verksamhetsplan för 2015, 

våra reservationer mot flerårsbudget 2016-2018, samt våra yrkanden 

då tertialrapport 1 behandlades.   

Vi anser att majoritetens slöseri med skattepengar är onödigt och 

kontraproduktivt.  

Stadsdelen behöver primärt fortsätta sitt arbete med ökad kvalitet i 

förskolor, äldreboenden och social omsorg. Vi vill också påskynda 

arbetet med ökad trygghet och säkerhet i vår stadsdel. 

___________________ 
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BLAD 10 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 8  

Uppföljning av entreprenadavtal avseende Kristallgårdens 
vård- och omsorgsboende 2015 
Dnr 1.2.1.286-2015 

Beslut 

 

 Uppföljning av entreprenadavtal avseende Kristallgårdens vård 

och omsorgsboende 2015 godkänns och läggs till handlingarna. 

 
Ärendet 

Kristallgårdens vård och omsorgsboende drivs på entreprenad av 

Vardaga Äldreomsorg AB enligt avtal sedan 1 november 2010. 

Upphandlingskontraktet/avtalet förvaltas av Älvsjö stadsdelsnämnd 

för stadens räkning.  

 

I april 2015 genomfördes en avtalsuppföljning som visar att Vardaga 

Äldreomsorg AB följer gällande avtal på samtliga punkter. 

Uppföljningen visar också att entreprenören har genomfört alla 

åtaganden där mervärdespoäng erhölls vid utvärderingen av anbudet.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-08-26. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 
§ 9  

Genomförandeärende för inrättande av förskola i kvarteret 
Sandaletten i Solberga 
Dnr 2.6.293-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner inrättande av en förskola med fyra 

avdelningar inom kvarteret Sandaletten i Solberga. 

 

2. Ärendet sänds till kommunstyrelsens ekonomiutskott för 

godkännande. 

 

3. Stadsdelsnämnden ger stadsdelsförvaltningen i uppdrag att 

beställa förskolan och teckna hyreskontrakt med 

fastighetskontoret, under förutsättning att kommunstyrelsens 

ekonomiutskott godkänner projektet. 

 
Ärendet 

Enligt den senaste befolkningsprognosen ökar barnantalet i åldern 1-5 

år fram till 2024 med drygt 400 barn. Prognosen tar hänsyn till de 

planerade bostadsprojekten i Älvsjöstaden (kvarteren Kabelverket och 

Sandaletten), vid Solberga bollplan samt Älvsjö centrum. Inflyttning 

till dessa bostäder beräknas pågå 2017-2024. Förvaltningens 

bedömning är att behovet av nya förskoleplatser ökar och att 

projektering av nya förskolor måste slutföras under de närmaste åren.  

 

Stadsdelsnämnden beslutade 2015-05-21 att godkänna inriktningen på 

projektering för att inrätta en förskola med fyra avdelningar inom 

kvarteret Sandaletten i Solberga. Diskussioner har förts med 

byggherren JM, som projekterar en förskola med fyra avdelningar på 

bottenvåningen av ett femvåningshus med särskild tillbyggnad.  

 

Förskolan är planerad att ägas av fastighetskontoret eftersom 

fastigheten kommer att bestå av bostadsrätter. Årshyran beräknas bli 

2 294 kronor per kvadratmeter och 21 347 kronor per barn. Förskolan 

ska drivas i kommunal regi.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-04. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

_____________________ 
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BLAD 12 

 

 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 10  

Inriktningsärende för inrättande av förskola i kvarteret 
Stimmet i Långbro 
Dnr 2.6.282-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden godkänner inriktningen på projektering för att 

inrätta en förskola med tre avdelningar inom kvarteret Stimmet i 

Långbro. 

 
Ärendet 

Utbildningsförvaltningens planer att bygga ut Johan Skytteskolans 

gymnastikhall innebär att förskolan Baltazar, Västerängsvägen 5 

måste avetableras och ersättas med en ny förskola. Förskolans 

nuvarande bygglov gäller till 2016-12-31. 

 

Enligt den senaste befolkningsprognosen ökar barnantalet i åldern 1-5 

år fram till 2024 med drygt 400 barn. Förvaltningens bedömning är att 

behovet av nya förskoleplatser därför också kommer att fortsätta öka 

framöver.  

 

Den befintliga annexbyggnaden till Långbrodalsskolan i kvarteret 

Stimmet vid Vivelvägen kommer att lämnas när utbyggnaden av 

skolan blir klar. Denna lokal har visat sig lämplig att bygga om till 

förskola och fastigheten ligger i direkt anslutning till lekparken 

Vivelparken. Den planerade förskolan kommer att kunna användas för 

att ersätta förskolan Baltazar.  

 

När detta inriktningsärende är fastställt kan arbetet med projektering 

för en ny förskola med tre avdelningar och 54 platser i kvarteret 

Stimmet fortsätta.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-03. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 11  

Utanordnare för Älvsjö stadsdelsnämnd 
Dnr 2.1.295-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsdirektör Per Kjellander utses som utanordnare för Älvsjö 

stadsdelsnämnd från den 1 oktober 2015. 

 
Ärendet 

Enligt stadens regler för ekonomisk förvaltning 3 kap 6 § skall varje 

nämnd utse utanordnare med befogenhet att på nämndens vägnar 

beordra utbetalning av pengar (utanordning). Som regel skall 

nämnden utse förvaltningschefen till utanordnare. Den av nämnden 

utsedda utanordnaren skall sedan utse lämpligt antal ställföreträdare 

med samma befogenheter som utanordnaren. 

 

Lars Arvidsson har lämnat sin tjänst i Älvsjö och Per Kjellander är ny 

stadsdelsdirektör i Älvsjö från den 17 augusti 2015.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-02. 

 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

___________________ 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 12  

Fyllnadsval av ersättare till pensionärsrådet 
Dnr 1.1.298-2015 

Ärendet utgick för att återkomma senare. 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 13  

Remiss av slutbetänkandet Barns och ungas rätt vid 
tvångsvård, förslag till ny LVU,  
- remiss från kommunstyrelsen, KS 110-1202/2015 
Dnr 1.5.1.269-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat slutbetänkandet Barns och ungas rätt 

vid tvångsvård – Förslag till ny LVU till bl.a. Älvsjö stadsdelsnämnd 

för yttrande.  

 

De förändringar som föreslås i betänkandet är framförallt; 

 

 Skärpta krav på kvalitét, trygghet och säkerhet i vården  

 Barnets rätt till delaktighet, anpassad fritid, anhöriga och sitt 

nätverk 

 Ökad möjlighet för barnets nätverk att involveras i LVU-

processen 

 Formuleringar i rekvisiten för vård enligt LVU ändras 

 Underställan om omedelbart omhändertagande ska utan dröjsmål 

lämnas till förvaltningsrätten 

 Vård ska gälla omedelbart efter slutligt beslut 

 Läkarundersökning blir del av underlaget för bedömning av 

placering, både enligt LVU och SoL 

 Barnets möjlighet till offentligt biträde i ärenden som rör 

hemlighållande av vistelseort och umgängesbegränsning utökas 

 Skärpta krav på kompetens hos domstolar och jurister  

 Barnets möjlighet till delaktighet vid förvaltningsrättslig 

förhandling 

 Vårdplanen förstärks att omfatta även eftervård 

 Föräldrars ökade möjlighet att delta i vården 

 Umgängesrätten ska utgå från barnets behov och vilja 

 Ökad trygghet för barn placerade på lång sikt genom att efter två 

år revidera vårdplanen till att bli långsiktig 

 Ersätta övervägande med rapport riktad mot barnets specifika 

situation 

 Minska återkommande rättsprocesser som påkallats av 

vårdnadshavare  

 Förtydliga och förenkla bedömning om vårdnadsöverflyttning 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

 Bestämmanderätten om vården övertas av socialnämnden vid 

LVU 

 Öppna SoL-insatser utan föräldrars samtycke ska kunna ske i 

samband med brister i hemmiljö eller upphörande av placering 

samt vid ungdoms ansökan om kontaktperson 

 Möjlighet till SoL placering utan vårdnadshavarens samtycke om 

ungdom över 16 år begär det eller samtycker  

 Ett flertal uppdrag lämnas till socialstyrelsen att upparbeta, såsom 

rutiner, underlätta samverkan och öka kunskapsutvecklingen hos 

professionella.  

 

Förvaltningen är överlag positiv till förslagen och står bakom dessa. 

Förslagen stärker barnens trygghet och det finns ett tydligt 

barnperspektiv i de förändringar som föreslås. 

 

Däremot anser förvaltningen att formuleringen ”något annat i sig själv 

nedbrytande beteende” i rekvisiten är otydlig och lämnar öppet för ett 

flertal tolkningar. Vidare framgår att samverkan bör utökas men 

fortfarande saknas tydlighet kring ansvarsfrågan. Socialtjänsten får då 

ta ansvar och formulera vård utifrån behov, som inte faller inom 

ramen för socialtjänstens uppdrag. Därutöver menar förvaltningen att 

för att barn ska kunna vara delaktiga vid domstolsförhandlingar så 

krävs att domstolarna ordnar ett mer barnvänligt klimat. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-04. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 
Särskilt uttalande (M) med ersättaryttrande (KD) 

Johan Nilsson m.fl. (M) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

Ersättaren Camilla Sarfors (KD) anslöt sig till uttalandet som ett 

ersättaryttrande. 

 

Vi välkomnar i grunden förslaget till ny LVU. Det är mycket 

välkommet att barnperspektivet nu stärks och att en del av de brister 

som funnits med den gamla lagen kan rättas till. Precis som 

förvaltningen skriver är barns möjlighet att göra sin röst hörd viktig, 

inte bara för att låta barnen kunna påverka de beslut som rör dem, utan 

även för att ge ett allsidigt underlag till utredningen. 

 

Vi välkomnar att utredningen föreslår en ökad skyldighet för 

kommunerna att erbjuda stöd till föräldrar att skapa en god miljö i 

hemmet. Vi välkomnar också att kravet på övervägande var sjätte 
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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

månad ersätts med en rapporteringsskyldighet. Den gällande 

ordningen bidrar till att skapa oro och osäkerhet hos barnen. 

 

Vi ser även positivt på att kravet på vårdnadshavarens samtycke vid 

fortsättning av vård vid frivilliga placeringar mjukas upp för äldre 

barn. Det måste vara barnets bästa som står i centrum. 

 

Brister i föräldraskapet drabbar även barnens hälsa. Bland annat 

därför anser vi att utredningen borde ha skärpt skrivningarna om 

läkarundersökningar och gjort dem mer eller mindre obligatoriska. Att 

40 procent av barn som omhändertas enligt LVU inte genomgår 

läkarundersökning är en för hög siffra i ljuset av att en tredjedel av 

barnen som undersöks visar sig ha behov av uppföljning inom hälso- 

och sjukvården. Det finns också, som utredningen skriver, ett stort 

behov av att bättre följa upp hälsoutvecklingen hos barn även efter 

omhändertagandet. 

 

Barn som omhändertas enligt LVU kan placeras i det egna hemmet. 

Detta är en relativt sällsynt men dock förekommande form av 

placering. Vi ser gärna att möjligheterna att använda den placeringen 

blir färre och att placering i det egna hemmet inte förekommer när det 

rör sig om barn och unga som befinner sig i eller är på väg in i 

kriminella eller på andra sätt antisociala miljöer. 

 

Med tanke på den allvarliga kritik Barnombudsmannen har riktat mot 

användningen av avskiljningar vid särskilda ungdomshem är det bra 

att utredningen har sett över och föreslagit en skärpning av reglerna. 

Det är bra att tidsgränsen för avskiljning begränsas. Vi ifrågasätter 

dock om skillnaden mellan avskiljning med stängd eller öppen dörr är 

relevant och tillräcklig för att tillgodose den kritik som har riktats mot 

förfarandet. 

 

En lyckad skolgång är den viktigaste skyddsfaktorn för att förhindra 

utanförskap hos unga. Därför välkomnar vi utredningens förslag att i 

både socialtjänstlagen och hälso- och sjukvårdslagen införa 

likalydande bestämmelser om samarbete inför, under och efter en 

placering.  

 

Barn som är placerade har ofta särskilda behov relaterade till sin 

inlärning. Det finns intressanta forskningsansatser på området. Sedan 

några år pågår i Stockholm och ett antal andra svenska städer 

projektet SkolFam. När resultatet av den pågående utvärderingen på 

riksnivå är klar bör regeringen titta på om detta är något som kan 

användas för att stärka stödet till placerade barn i sin skolgång. I 

mellantiden kan och bör Stockholms stad gå vidare med att 
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implementera lärdomarna i ordinarie verksamhet. 

 

Det finns i Stockholm och Sverige ett antal barn som missar stora 

delar eller hela sin skolpliktiga skolgång därför att föräldrarna håller 

dem borta från undervisningen utan att sociala myndigheter kan agera, 

något som har potentiellt mycket svåra och destruktiva effekter för 

barnens möjligheter till ett självständigt liv. Vi anser att 

Socialtjänstlagen behöver förtydligas med att långvarigt och medvetet 

brytande av skolplikten kan vara grund för ingripande.  

 

_____________________ 
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§ 14  

Strategi mot våldsbejakande extremism, 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 110-1202/2015 
Dnr 1.5.1.230-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande som svar på 

remissen. 

 

Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M) och Jan Bressler (FP) till 

förmån för egna förslag till beslut. 

 
Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat förslag till Strategi mot 

våldsbejakande extremism till Älvsjö stadsdelsnämnd med flera för 

yttrande.  

 

Staden ska under 2015 besluta om en stadsövergripande strategi mot 

våldsbejakande extremism. En del i denna strategi blir de 

utgångpunkter som tagits fram av socialnämnden för socialtjänstens 

arbete. I övrigt ska strategin också ha sin utgångspunkt i att 

 rekrytering till våldsbejakande extremism ska motarbetas 

 kunskapen om våldsbejakande extremism ska öka i hela staden 

 staden ska utveckla samarbetet med polisen 

 stöd ska ges för att hoppa av och långvarigt lämna destruktiva 

miljöer 

 drabbade av extremism ska få stöd och trygghet 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till att staden tar fram en gemensam 

strategi mot våldsbejakande extremism som kan ge stöd i hur frågan 

ska hanteras. De fem utgångpunkter som lyfts fram är väsentliga för 

arbetet och utgör viktiga ståndpunkter och strävanden. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-03. 

 
Förslag till beslut (M) 

Johan Nilsson m.fl. (M) yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt 

följande. 

 

1. Delvis bifalla skrivelsen 

2. Samt därutöver anföra: 
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Vi anser att Stockholms stad måste ha ett stadsövergripande arbete 

och en långsiktig strategi gällande unga krigsresande och 

våldsbejakande extremism. Vi kan aldrig acceptera att människor i 

Sverige, och i Stockholm, värvas till extrema grupper som begår 

vålds- och terrordåd, oavsett om det är religiösa grupperingar eller 

våldsbejakande. Alliansregeringen tog frågan på stort allvar under sin 

tid vid makten och inledde ett långsiktigt arbete för att stärka Sveriges 

förmåga att hantera de nya hoten. Alliansregeringen avsatte resurser 

till olika former av avhopparverksamhet från extrema organisationer 

och utsåg en nationell samordnare mot våldsbejakande extremism. 

Detta var viktiga och nödvändiga steg som nu måste följas upp med 

konkreta handlingar i kommunerna.  

 

Stockholms stad måste bemöta frågan om våldsbejakande extremism 

ur ett helhetsperspektiv, där förebyggande och tidiga insatser är 

avgörande men också stöd och kunskap till näromgivningen. När 

ungdomarna väl har rest utomlands är vi för sent ute.  

 

Det förebyggande arbetet bland ungdomar är på många sätt 

avgörande. Kunskap om vad som lockar ungdomarna att resa eller 

engagera sig i våldsbejakande grupper är här en maktfaktor. Det är 

genom att bygga upp positiva alternativ till engagemang och 

ungdomarnas eget förtroende som vi kan minska dragningskraften till 

våldsbejakande miljöer. Här har den frivilliga sektorn, civilsamhället 

och ungdomarnas närmiljöer en viktig roll. Det uppsökande arbetet är 

i det sammanhanget synnerligen viktigt. Genom ett relationsskapande 

fältarbete med representativa förebilder i riskmiljöer som har god 

lokal kännedom identifierar vi unga ledare som övriga vuxensamhället 

ofta gett upp på eller missat. Det är samtidigt viktigt att vi inte 

stigmatiserar utmaningarna till en specifik grupp eller område, vilket 

kan stärka dragningskraften bland ungdomarna än mer utan att arbetet 

rikta sig mot alla unga i riskmiljöer. 

  

Vi vill därför trycka än mer på insatser som ökar kunskapen och 

förståelsen omkring frågan bland alla vuxna som kan möta 

ungdomarna i sin vardag. Det är viktigt att se till bredden av 

problematiken - det är inte alltid ungdomar som av olika skäl 

utmärker sig som är de mest riskutsatta. Det är därför lika viktigt att 

verka för ökad kunskap och förståelse bland stadens medarbetare som 

de vuxna som under fritiden möter ungdomar som kan riskera att 

rekryteras. Genom att öka deras kunskap och insikter kring unga som 

befinner sig i våldsbejakande miljöer ökar vi möjligheten att bryta en 

negativ tankespiral bland unga och motverka att fler rekryteras. Här är 

ungdomarnas fritid och närmiljö av största vikt.   
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För de ungdomar som av olika skäl har rekryterats eller hamnat i 

våldsbejakande och/eller extrema miljöer måste Stockholms stad ha 

ett tydligt och effektivt arbete för att motivera och snabbt kunna 

hjälpa ungdomarna till att lämna dessa. Detta arbete måste bygga på 

individuella planer och vara långsiktiga. Det är bara genom snabbt 

agerande som vi kan fånga upp och hjälpa ungdomarna innan det blir 

för sent. Lika väl är det viktigt att ge tydligt och konkret stöd till 

familj och omgivning som visar oro för en ungdom. Det måste finnas 

tydliga och tillgängliga kanaler dit man kan vända sig för stöd och 

råd.  

 

Majoriteten av Stockholms stads arbete för att motverka alla former 

av våldsbejakande extremism är ökad kunskap och förståelse för olika 

kulturer, religioner och bakgrunder. Det är inte alltid en rent religiös 

fråga eller att ställa det ena mot det andra. För att kunna arbeta 

förebyggande och minska konflikter är kunskap ett av de starkaste 

verktygen att tillgå. Genom att stärka ungdomars insikt och förståelse 

kan vi minska risken att ungdomar rekryteras till konfliktområden där 

olika åsikter ställs mot varandra.   

 

För de unga som har rest iväg och återkommit till Sverige måste först 

och främst den svenska rättsstaten agera i kombination med rätt stöd 

utifrån individens behov.  Vilka åtgärder som krävs beror på hur 

situationen ser ut kring varje person. Belöning i form av förtur och 

privilegier inom bostads- och arbetsmarknaden eller andra insatser är 

inte en lösning på de utmaningar vi ser eller att förebygga att fler unga 

rekryteras. Snarare är det att ge dem ytterligare en motivering till att 

krigsresande lönar sig  

 

Frivilligverksamheter som Fryshuset har lång erfarenhet och 

kompetens inom frågor som berör krigsresande och våldsbejakande 

extremism. Det är genom att ingå ett partnerskap med verksamheter så 

som Fryshuset, samt liknande aktörer, som Stockholms stad ges bästa 

möjliga utgångsläge att möta den allt mer allvarliga situation vi ser i 

Stockholms stad och i Sverige. Myndighetsutövning är inte en ensam 

lösning utan en samverkan mellan olika aktörer och insatser i vårt 

samhälle är avgörande. För många ungdomar som är i riskzonen att 

rekryteras eller vill lämna våldsbejakande grupper kan aktörer som 

inte regleras av myndighetsregler ha en annan förtroendeställning, 

vilket kan underlätta möjligheterna att nå och hjälpa ungdomarna. 

 
Förslag till beslut (FP) 

Jan Bressler (FP) yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt 

följande. 
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Att som svar på remissen anföra följande: 

 

Att arbeta mot våldsamma och extrema idéer och grupperingar är 

ständigt en central uppgift för en demokratisk rättsstat. I dagsläget ter 

sig den uppgiften än mer angelägen, i ljuset av att många unga 

stockholmare lockas av den så kallade Islamiska statens terrorläror. 

Även om våldsbenägen politisk och religiös extremism inte är någon 

ny företeelse gör omfattningen av problemet att det finns ett stort 

behov av samordning mellan olika delar av staden. 

 

Den remiss som nu har kommit på nämndens bord är märklig. Det 

finns inget färdigarbetat förslag att ta ställning till. Istället finns det 

två dokument, en inriktning från finansroteln och en strategi från 

socialnämnden, som på avgörande punkter motsäger varandra. Enligt 

finansroteln är det dokument som socialnämnden antog i våras en 

”delstrategi” som reglerar socialtjänstens arbete. Det är inte ett intryck 

man får när man läser själva strategin. Punkt 3 i strategin handlar t.ex. 

om hur ansvarsfördelningen ska se ut mellan stadsledningskontoret 

och socialförvaltningen, dvs. den försöker reglera sådant som ligger 

utanför socialtjänsten. 

 

Det är tydligt att finansrotelns inriktningsdokument är ett senkommet 

försök att rätta till de många brister som socialnämndens strategi är 

behäftad med. I finansrotelns inriktningsdokument återfinner man till 

exempel ett stärkt brottsofferperspektiv och ett tydligare fokus på att 

personer i extrema miljöer ska få hjälp att hoppa av. Det står nu också 

att staden ”inte ska vidta åtgärder som kan uppfattas premiera eller 

belöna brottsliga handlingar”. Vi välkomnar detta, även om det är 

anmärkningsvärt att något så självklart ska behöva sägas. 

 

Det står dock vidare att socialnämndens strategi har identifierat ”en 

rad åtgärder” som riktar sig till personer som har stridit utomlands. 

Med tanke på att vissa av dessa åtgärder, såsom hjälp med bostad och 

försörjning, är ytterst kontroversiella är det olyckligt att inte 

finansroteln tydligare fastslår exakt vad det är man menar. Det är dock 

bra att man har förtydligat att åtgärderna ska rikta sig till personer som 

vill lämna den extrema miljön. Att det finns en motivation hos 

individen att förändra sitt liv är en förutsättning för att det offentliga 

ska kunna sätta in insatser. 

 

Man kan notera att den ursprungliga strategin anger att 

bostadsbolagen är viktiga samarbetspartners, men varken 

bostadsbolagen eller Bostadsförmedlingen är remissinstans. Kanske 

innebär det att man kommer att förbigå bostadsfrågan med tysthet i 

det som följer. 
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Mellan raderna är remissen alltså ett ganska stort underkännande av 

den text som socialnämnden antog. Det visar att Folkpartiet haft rätt i 

vår kritik. 

 

I det fortsatta arbetet kan staden med fördel anamma många av de 

rekommendationer som presenterats av Köpenhamns expertgrupp mot 

radikalisering, vars rapport är ojämförligt mycket mer genomarbetad 

och vetenskapligt underbyggd än socialnämndens strategi. Bland 

expertgruppens förslag märks: 

 

* Att ge ett tydligt mandat till stadens medarbetare att gripa in tidigt 

vid tecken på att en ungdom är på väg att radikaliseras för att erbjuda 

stöd och kontakt med personer utanför riskmiljön. 

 

* En särskild samordningsenhet med företrädare för myndigheter och 

andra aktörer inrättas som följer upp och sätter in insatser för personer 

i riskzonen för radikalisering. 

 

* Vikten av samarbete mellan kommunen och rättsväsendet vid 

övergång från kriminalvården. 

 

* Att skolan lär ut ett kritiskt förhållningssätt till information och 

budskap via sociala medier. 

 

* Att föräldrar till ungdomar som hotas av radikalisering får stöd i sitt 

föräldraskap, till exempel genom nätverk och coacher. 

 

* Att särskilda insatser görs med sikte på yngre barn som umgås med 

äldre ungdomar som är inblandade i extremistiska eller kriminella 

miljöer. 

 

* Att särskilt stöd ges till flyktingfamiljer som utsatts för våld eller 

trauma, eftersom vissa radikaliserade ungdomar är uppväxta i sådana 

familjer. 

 

* Att skolan arbetar långsiktigt med att förmedla medborgarskapets 

och demokratins värderingar. 

 

* Att utveckla metoder för att mäta effekten av insatser och utbyta 

erfarenheter med andra berörda kommuner. 

 

Dokumentet talar om samarbete med bostadsbolagen, men inte för att 

erbjuda boende åt hemvändande krigare, utan för att ge personal och 

boende kunskap om hur man kan ingripa om det finns oro för 
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radikalisering.  

 

Det är vår förhoppning att det vidare arbetet kommer att leda till en 

genomarbetad och relevant strategi som kan tjäna som vägledning för 

de många aktörer inom staden som har att hantera denna svåra och 

extremt viktiga uppgift. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslut bifalla förvaltningens förslag till beslut. Reservation 

från Johan Nilsson m.fl. (M) och Jan Bressler (FP). 

 
Särskilt uttalande (S,MP,V) med ersättaryttrande (Fi) 

Bo Sehlin m.fl. (S), Viktor Morawski m.fl. (MP) och Emelie Roxby 

Schüsseleder (V) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. Anna 

Göther (Fi) anslöt sig till uttalandet som ett ersättaryttrande. 

 

I ett läge där extremistiska och våldsbejakande rörelser får ett större 

inflytande över både samhällsdebatten och människors vardag är det 

viktigt att Stockholms stad har ett övergripande program för att 

hantera utmaningarna gällande demokrati och människors säkerhet. 

Därför välkomnar vi arbetet med ett stadsövergripande program mot 

våldsbejakande extremism. 

 

Utgångspunkten i Socialnämndens remitterade förslag är riktig. 

Öppenhet, tolerans och respekt för demokratins spelregler är en solid 

värdegrund för stadens arbete. Likaså är det förstås nödvändigt att 

strategin tar sin utgångspunkt i alla människors lika värde. 

 

För att ett program mot våldsbejakande extremism ska bli 

framgångsrikt är det viktigt att det klart framgår att staden aldrig 

kommer att acceptera hot eller våld som politiska uttrycksmedel. 

Staden måste vara tydlig med att den kommer medverka till att den 

typen av aktiviteter lagförs och beivras. Staden ska med alla 

tillgängliga medel bidra till att förebygga rekrytering till dessa 

rörelser. Stadens arbete ska också syfta till att skapa utvägar för 

människor som vill lämna dessa miljöer. 

 

Vi delar strategins målsättning att det är viktigt att staden finns till 

också för de som drabbas av extremismen i sin vardag. Det handlar 

såväl om traditionellt stöd till brottsoffer, som stöd till anhöriga till 

dem som valt att gå med i extrema rörelser. Stadens arbete måste 

bygga på tanken att minska konfliktytor och öppna för dialog och 

samverkan mellan medborgare.  
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Det är också viktigt att programmet fokuserar på de områden där 

arbetet mot våldsbejakande extremism kräver insatser eller 

samordning i de individuella fallen. Stadens stöd till personer i socialt 

utsatta situationer måste på individnivå alltid ske efter 

likabehandlingsprincipen. Programmet behöver därtill utveckla 

skrivningarna som omfattar genusperspektivet. 

 

Med socialnämndens strategi som grund utvecklas nu perspektiven på 

olika typer av våldsbejakande extremism. Åtgärderna i stadens 

program måste omfatta bekämpandet av såväl högerextremism, de 

extremistiska autonoma rörelserna samt den våldsbejakande 

islamismen. 

 

Strategin bör utvecklas när det gäller ledning och samordning av 

stadens insatser. Det är rimligt att den samordnande funktionen finns 

nära stadens ledning för att underlätta samarbete och 

informationsflöde mellan stadens alla förvaltningar. 

 
Ersättaryttrande (KD) 

Camilla Sarfors (KD) anmälde ett ersättaryttrande enligt följande. 

 

Finansborgarrådet Karin Wanngård (S) lovade i samband med 

kommunfullmäktiges sammanträde den 26 maj att strategin mot 

våldsbejakande extremism ska ses över och att blocköverskridande 

samtal ska inledas. Detta löfte kom efter omfattande kritik mot 

strategin från bland annat Kristdemokraterna och övriga allianspartier. 

Det faktum att strategin nu remitteras, helt oförändrad, är 

anmärkningsvärt. Kristdemokraternas uppfattning är att strategin 

måste omarbetas från grunden. Det är även beklagligt att majoriteten 

har beslutat att tillsätta en samordnare mot extremism, utan att 

förankra beslutet med Alliansen.   

Våldsbejakande islamistisk extremism utgör det största samhällshotet. 

Om detta är terrorforskarna överens. Trots det undviker majoriteten att 

tala om denna form av extremism. Bristen på konkretion och det 

faktum att strategin diskuterar extremism utifrån ett väldigt brett 

perspektiv gör att åtgärderna blir allmänt hållna, att vi riskerar att nå 

fel målgrupper och att samhället inte utför rätt form av preventiva 

insatser. 

Kristdemokraterna vill se en ökad konkretion i strategin. Fokus måste 

ligga på avradikalisering och att få extremister att lämna strukturer 

och sammanhang som är anti-demokratiska. Kristdemokraterna vill 

inrätta ett länsgemensamt centrum som jobbar med 

avhopparverksamhet, likt Fryshuset har för högerextremister. Vi vill 

använda eventuella avhoppare i arbetet med att motverka extremism 

och förordar en konkret handlingsplan för att motverka radikalisering 
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och våldsbejakande islamistisk extremism, snarare än en fluffig och 

allmänt hållen strategi. 

Kristdemokraterna håller med om att det förebyggande arbetet är 

avgörande. För att detta arbete ska vara framgångsrikt krävs 

samverkan mellan polis, fritidsgårdar, skola och socialtjänst m.fl. Det 

är av stor vikt att kartlägga extrema grupperingar och förhindra att 

unga personer hamnar i dessa sammanhang. I denna samverkan är det 

viktigt att involvera moskéerna. Ett liknande arbete pågår redan i bl.a 

Haninge kommun.  

Sverige har under de senaste åren tagit emot tusentals flyktingar från 

kriget i Syrien och Irak. De kommer med fruktansvärda berättelser om 

vad de har varit med om och vi vet idag att Islamiska staten, IS, begår 

brott mot mänskligheten i form av mord, våldtäkter och fördrivning. 

En del av de terrorister som utför dessa handlingar kommer från vårt 

land, Sverige. De har valt att ansluta sig till IS och har därmed valt att 

delta i de gärningar som IS gör sig skyldiga till.  

I strategin finns bland annat följande formuleringar om hur staden ska 

arbeta med de som återvänder till Sverige: 

Personer som deltagit i strider behöver sannolikt hälsoinsatser, 

därför är lokal samverkan mellan stadens socialtjänst (socialpsykiatri 

och missbruksvård) och landstinget (psykiatri, vårdcentraler) viktiga. 

Andra viktiga frågor kan vara stöd till försörjning, 

arbetsmarknadsinsatser och bostadsfrågan 

De personer som återvänder till Sverige efter att ha deltagit i 

fruktansvärda brott mot mänskligheten ska hanteras som 

krigsförbrytare. Det är provocerande att strategin föreslår att 

förbrytare ska ha jobb och bostad, snarare än att ställas inför rätta. Det 

är djupt oetiskt och respektlöst mot flyktingar som lever med 

erfarenheter från vad bl.a. svenskar gjort mot dem i Syrien och Irak.  

Det är även viktigt att alla de personer som funderar och planerar på 

att delta i strider med IS vet vad som väntar dem när de kommer hem. 

Att man riskerar att ställas inför rätta och få ett långt fängelsestraff. 

Kristdemokraterna förordar att hela strategin återremitteras och 

omarbetas i grunden.  

 

____________________ 
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§ 15  

Strategi för säkerställande av vissa kommunaltekniska ytor 
- remiss från kommunstyrelsen, KS 123-1121/2015 
Dnr 1.5.1.248-2015 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande  

som svar på remissen.  

2. Till remissinstansen överlämnas som bilaga även synpunkter från 

rådet för funktionshinderfrågor. 

 
Ärendet 

De kommunaltekniska ytor som behandlas i förslaget till strategi är 

sådana ytor som krävs för skötseln av stadens offentliga rum i form av 

sandupplag, snöupplag samt entreprenörens lagring av materiel, 

uppställning av fordon och manskapsbodar, så kallade etableringsytor. 

Dessa ytor riskerar att försvinna vid stadens förtätning och strategin 

föreslår att staden avsätter platser som långsiktigt kan användas av de 

olika driftsentreprenörerna. 

 

Förvaltningen är mycket positiv till samtliga förslag i remissen, men 

vill tillägga att även stadsdelsförvaltningarnas parkentreprenörer har 

behov av etableringsytor och mindre sandfickor. Dessa nämns inte i 

strategin, men bör ingå i inventeringen och identifieringen av nya 

platser. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-02. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

____________________ 

 

BILAGA till remissvaret från rådet för funktionshinderfrågor 2015-

09-17. 

 

Rådet har tagit del av ärendet och vill särskilt uppmärksamma staden 

på behovet att parkeringsplatser för rörelsehindrade hålls fria från 

snöupplag. 

______________________ 
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§ 16X 

Remiss om samråd inför trafikförändringar i SL:s busstrafik 
fr.o.m. januari 2016, KS 1396/2015 
Dnr 1.5.1.306-2015  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens remissvar till 

handlingarna.  

 
Ärendet 

SL/Trafikförvaltningen avser att genomföra neddragningar i buss-

trafiken för att uppnå en budget i balans. Remissen innehåller en 

förslagslista på den busstrafik i Stockholms stad där SL/Trafik-

förvaltningen anser att neddragningar är möjliga.  

 

Sju busslinjer som trafikerar olika delar av Älvsjö stadsdelsområde 

påverkas av minskad trafikering, främst under rusningstid. De ned-

dragningar som förvaltningen är särskilt tveksam till gäller linje 142 

och linje 144. Där har stadsdelsnämnden tidigare istället påpekat 

behovet av utökad trafikering.  

 

Remisstiden är kort varför ärendet behandlas som ett 

förvaltningsyttrande och anmäls till nämnden för kännedom. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-09-15. 

 
Beslutsgång 

Nämnden ajournerade sig. Ordföranden förklarade att nämnden ställer 

sig bakom förvaltningens förslag, men lämnar ett gemensamt 

uttalande. 

 
Särskilt uttalande  

Nämnden anmälde ett särskilt uttalande enligt följande. 

 

Stockholm är en växande region i stark utveckling. Det finns många 

positiva effekter med detta men det har också lett till att den 

infrastruktur som finns idag är hårt ansträngd. Framförallt ser vi en 

kollektivtrafik som har stora behov av både upprustning och 

utveckling. En växande stad behöver en väl fungerande kollektivtrafik 

som upplevs som attraktiv av medborgarna. Dessutom är det 

nödvändigt att få fler människor att välja kollektiva lösningar istället 

för bilåkande om de miljömål som har antagits ska uppnås. Miljömål 

som är nödvändiga för en hållbar utveckling. Remissen visar att 
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Stockholm riskerar att inte kunna erbjuda en tillräckligt attraktiv 

kollektivtrafik för att klara den stora befolkningstillväxten, möta 

efterfrågan på hållbart resande och regionens mål om en ökning av 

andelen kollektivtrafikresor. De föreslagna neddragningarna kommer 

leda till ökad trängsel, längre väntetider och att fler personer väljer 

bilen istället för bussen, tåget eller tunnelbanan. 

 

Vår uppfattning är att Stockholm behöver en utbyggd kollektivtrafik 

för att bli en attraktiv storstad att leva i. Oavsett var man bor ska det 

vara enkelt och smidigt att ta sig fram kollektivt och då inte minst när 

det gäller tvärförbindelser i söderort. På sikt önskar vi att Spårväg syd 

byggs men i väntan på detta projekt behövs satsningar på utökade 

bussförbindelser. Till exempel behövs ökad turtäthet i Solberga som 

får många nya bostäder de kommande åren. I remissen föreslås 

tvärtom att turtätheten minskar i Solberga vilket är mycket olyckligt, 

då det redan idag finns resenärer som inte får plats på överfulla 

bussar. Förslaget i remissen att minska på turtätheten på buss 144 

mellan Gullmarsplan och Fruängen kommer skapa problem eftersom 

det är en busslinje som är av stor betydelse för de boende i Älvsjö. I 

Älvsjö är bussen nämligen för många det enda sättet att ta sig hem på.  

Vi konstaterar också att de flesta neddragningar drabbar söderorts 

busstrafik vilket riskerar att öka på den regionala obalansen när det 

gäller arbetsplatser i norra respektive södra Stockholm. 

 

__________________ 
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§ 16   

Inkomna handlingar, klagomål och synpunkter 
Dnr 1.6.300 -2015  

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 

som kan föranledas av de inkomna skrivelserna och 

protokollsutdragen. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning över inkomna ärenden, klagomål och 

synpunkter under perioden 2015-08-08 till 2015-09-06. 

 

____________________ 
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§ 17  

Redovisning av delegationsbeslut 
Dnr 1.1.304-2015 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger förteckning för september 2015 över 

beslut av tjänstemän enligt delegation till handlingarna. 

 
Ärendet 

Anmäldes förteckning för september 2015 över beslut fattade av 

tjänstemän på delegation enligt följande. 

 

 

Ärendegrupp 

enl delegations- 

förteckning 

 

Beslut 

 

Beslutsfattare 

 

2.3 

 

Ekonomi 

Inbjudan till gemensam 

upphandling av markarbeten, 

parkinvesteringar, större 

underhållsinsatser och övriga 

anläggningsarbeten.  

Dnr 2.2.2.290-2015 

Stadsdelsdirektör 

Per Kjellander 
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§ 18  

Protokoll från pensionärsrådet 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från pensionärsrådet 2015-09-17 anmäldes.  

 

_____________________ 
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§ 19  

Protokoll från rådet för funktionshindersfrågor 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att till ärende 6 och till ärende 15, 

bifoga rådets synpunkter i ärendet. 

 

2. Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

 

Protokoll från funktionshindersrådet 2015-09-17 anmäldes.  

 

_____________________ 
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§ 20   

Protokoll från förvaltningsgruppen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollet till handlingarna. 

 
Ärendet 

Protokoll från förvaltningsgruppen 2015-09-17 anmäldes.  

 

_____________________ 
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§ 21  

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen för trafik-, 
miljö- och planfrågor 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger minnesanteckningarna till handlingarna. 

 
Ärendet 

Minnesanteckningar från tvärpolitiska gruppen 2015-09-02 anmäldes. 

 

____________________ 
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§ 22  

Information från förvaltningen  

Stadsdelsdirektör Per Kjellander informerade. 

 

Lerkrogsparken 

Förvaltningen arbetar tillsammans med trafikkontoret för en förbättrad 

belysning i parken. 

 

Bemanning för att klara flyktingsituationen 

Socialförvaltningen har hört sig för hos stadsdelarna om möjligt stöd 

för att klara bemanningssituationen på tillfälliga boenden i samband 

med den ökade flyktingströmmen. 

 

Organisation 

En ny avdelningschef för HR och extern service har nu tillsatts.  

 

Älvsjöfest 

Det kommer att anordnas traditionell Älvsjöfest för personal och 

förtroendevalda längre fram under året, besked om datum kommer 

längre fram. 

 

Kommunal hemtjänst 

Stadsdelen har kommit överens med Enskede-Årsta-Vantör om att få 

anlita dem för bemanning nattetid för den kommunala hemtjänsten. 

Överenskommelsen gäller hela nästa år. 

 

Planeringsdag 

Det blir planeringsdag för nämnd och förvaltning den 4 november i 

OLUs konferenslokaler på Götalandsvägen. 

 

Information om verksamheterna till nämnden 

Förvaltningen har planerat några tillfällen för en fördjupad 

information om verksamheterna till nämnden under hösten 2015 och 

våren 2016. Informationsblad delgavs nämnden.  

 

_____________________ 
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§ 23  

Frågor från nämndens ledamöter och ersättare 

Kommunal hemtjänst 

Andreas Lind (S) uttryckte sin glädje över att stadsdelen nu har en 

kommunal hemtjänst och fick veta att det är stort intresse från 

brukarna. Det blir invigning av den kommunala hemtjänsten i Älvsjö 

servicehus den 29 september. 

 

__________________ 
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§ 24  

Protokoll från sociala delegationen 

Beslut 

 

 Stadsdelsnämnden lägger protokollen till handlingarna. 

 

Ärendet 

Protokoll från sociala delegationen 2015-09-03 anmäldes. 

 

__________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


